
ТРЕТЄ: АКТИВНЕ РІШЕННЯ — Я людина дій. 

Активне рішення для особистого успіху зараз для вас життєво необхідне. Стати людиною дії — це 

рішення, а не процес. Ви або людина дії, або ні! Час визначитися: хто ви? 

Чемберлен — герой-полковник, що перебував у відчайдушній програшній бойовій позиції, 

коли більшість його людей загинули: Чемберлен просто стояв там, заглиблений у роздуми, 

швидко аналізував ситуацію. «Ми не можемо відступити, — подумав він. — Ми не можемо 

залишитися тут. Майбутнє — воно безпосередньо біля мене, я схоплю його обома руками та 

бігом нестиму його вперед. Коли переді мною постане вибір нічого не робити або зробити хоч 

щось, я завжди вибиратиму дію!» — А ви? 

Я людина дій. Коли людина біжить, перед нею розступається багато інших людей; але її швидкий 

поступ може декого підхопити й теж потягти вперед. Я буду людиною, яка біжить! Активне 

рішення — це заклик до пробудження. Послідовні дії мають вирішальне значення для реалізації 

успішного життя.  Ми часто вражені, навіть спантеличені досягненнями дуже успішних людей,   

однак вони багато чого досягають завдяки своїм невтомним діям. 

 

1. Активне рішення  
Військо овець під проводом лева здолає військо левів під проводом вівці! 
Невдачі можливі лише для тих, хто кидає справу. Я справу не кидаю.  
Я відважний. Я веду за собою. Я хапаю поточний момент. Я приймаю рішення зараз. 
 
Коли приходить час приймати рішення, багато хто каже, що чекає знаку від Бога. Але ми маємо 
зрозуміти, що у більшості випадків Бог чекає знаку від нас! 
Людина, яка не рухається, приречена до посередності. 
Успішні люди швидко приймають рішення та не поспішають передумувати.  
Невдахи приймають рішення поволі та поспішають змінити свою думку. 
Коли людина біжить, перед нею розступається багато інших людей; але її швидкий поступ може 
декого підхопити й теж потягти вперед. 
 
 

2. Невдача — це запорука успіху.  
Ви не зможете ні навчатися, ні зростати завдяки успіху, лише через помилки. Невдача — це мастило, 
яке підтримує роботу світового двигуна. Це адреналін, який запалює людину, змушує нас хапатися, 

шукати і рости. Але ви повинні знати, як боротися з невдачею і, що найголовніше,  як звільнитись 
від її ярма. 
Невдачі можливі лише для тих, хто кидає справу. Я справу не кидаю. Я відважний. Я веду за собою. 
Я хапаю поточний момент. Я приймаю рішення зараз. 
 

a) Подолання страху: 
Крок перший: щоб подолати страх, ми найперше маємо його розпізнати. 
Коли на вас кидається тигр, у вас є два варіанти: стояти нерухомо і боятися, що він розірве, або ж 
напасти на тигра і побачити, що з цього вийде. Якщо стояти нерухомо, то ваша доля вже визначена. 
Якщо ж напасти на тигра, то з'являється багато варіантів. Навіть такий, що тигр злякається (чи 
подумає, що ви божевільний) і втече.  

              Ведмідь і жінка — Це реальна історія чоловіка, на якого напав ведмідь.  
Його дружина закричала «НІ!», схопила палицю і влупила ведмедя по носі. Ведмідь утік! 

Щоб зростати і досягати більшого, ми маємо пробитися крізь свої страхи. 
 
Крок другий: Проаналізувати, «що якби страх більше не був фактором»?  
Військо овець під проводом лева здолає військо левів під проводом вівці! 
Ви людина дій. 
Коли підготовка зустрічається з можливістю — виникає успіх. 
Коли перед вами постане вибір нічого не робити або зробити хоч щось, завжди вибирайте дію! 
Військо овець під проводом лева здолає військо левів під проводом вівці! 
 



Крок третій: Перерахуйте три свої найбільші страхи: 
1a. Сформулюйте позитивне рішення по кожному з перерахованих страхів. 
1б. Які дії ви зобов’язуєтеся прийняти (на постійній основі), щоб зробити ці страхи незначущими?  
1в. Складіть перелік дієвих кроків для подолання кожного страху. 
 
 

3. Отримати силу дії: 
Успішні люди швидко приймають рішення та не поспішають передумувати. Невдахи приймають 
рішення поволі та поспішають змінити свою думку. 

Пам'ятаєте Чемберлена, героя-полковника  у відчайдушній програшній бойовій позиції.  

Чемберлен, мабуть, найуспішніший полковник США, сказав: «Я глибоко переконаний, що не 

можу нічого не робити. Я можу померти сьогодні, проте я не помиратиму з кулею у спині. Я не 

помру, відступаючи. Я, принаймні, буду як апостол Павло, який написав: «Та тільки . . . я 

женусь до мети».  

Джеферсон — Засновник США Томас Джеферсон прагнув дій. Він казав: «Ви хочете знати, 

хто ви? Не питайте. Дійте. Дія визначить та охарактеризує вас».  

Зверніть увагу: Усі ми або перебуваємо в кризі, або виходимо з кризи, або прямуємо до кризи. 
 
Величчя має ціну. Від чого ви відмовитеся, аби отримати те, що ви хочете? Від часу? Від дрібних 
звичок чи обмежуючих переконань? Чи ви відмовитесь від страхів? Пам’ятайте: думки нічого не 
змінюють, доки не стануть діями. Дії змінюють усе. 
 
Коли приходить час приймати рішення, багато хто каже, що чекає знаку від Бога. Але ми маємо 
зрозуміти, що у більшості випадків Бог чекає знаку від нас! Мене дуже дратує, коли люди кажуть: 
«Але я не можу завжди робити щось якнайкраще». Якщо ви не можете робити щось якнайкраще, 
то робіть це добре.  Але що б ви не робили, дійте! Беріться до справи!  
 
Людина, яка не рухається, приречена до посередності. Як я вже говорив, коли приходить час 
приймати рішення, багато хто каже, що чекає знаку від Бога. Запевняю вас, у більшості випадків Бог 
чекає знаку від нас! Так, Бог годує птахів, проте Він не сипле корм їм у гнізда. Він дав вам здоровий 
розум, щоб збирати та обробляти інформацію, а також Він дав вам мужність щоб робити висновки.  
Успішні люди швидко приймають рішення та не поспішають передумувати. Невдахи приймають 
рішення поволі та поспішають змінити свою думку. 
 

a) Використання своїх сильних сторін  
Ми можемо досягти успіху в одній галузі. 
Страх більше не має місця у моєму житті. Я побачив, що страх — це пара, це самозванець, який 
ніколи насправді не мав наді мною жодної влади! Я не боюся невдачі, бо у моєму житті невдача — 
це міф. Невдачі можливі лише для тих, хто кидає справу. Я справу не кидаю. 
Усі ми або перебуваємо в кризі, або виходимо з кризи, або прямуємо до кризи. 
Коли людина біжить, перед нею розступається багато інших людей; але її швидкий поступ може 
декого підхопити й теж потягти вперед. 
Ви не зможете ні навчатися, ні зростати завдяки успіху, лише через помилки. 

Стен Лі — «Невдача — це мастило, яке підтримує роботу світового двигуна. 
Це адреналін, який запалює людину, невдача  змушує нас хапатися, шукати і 
рости».   

 
 

БОГ ДАВ НАМ ЧОЛОВІКІВ ДІЇ 
ВІН ДАВ НАМ НОЯ, ДАВ НАМ ЙОСИПА, ДАВ НАМ МОЙСЕЯ,  
ВІН ДАВ НАМ ГЕДЕОНА, ВІН ДАВ НАМ ДАВИДА, ВІН ДАВ НАМ ДАНИЇЛА,  

ВІН ДАВ НАМ ПЕТРА І ПАВЛА 


